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Till styrelsen 

 

 

 

 

 

 

Kulturhusrådets protokoll, anmälan 

 
 VD:s förslag till beslut 

 

Styrelsen för Stadsholmen beslutar följande. 

 

Anmälan av protokoll från kulturhusrådets sammanträden den 10 september 2015 

och den 5 november 2015 godkänns. 

 

 

Vällingby den 20 november 2015 

 

 

 

Pelle Björklund 

VD 

 

Ärendet 

 

Kulturhusrådet har hållit sammanträden den 10 september 2015 och den 5 

november 2015. Protokollen från sammanträdena bifogas. 

 

 

Bilagor 

 

Protokoll från Kulturhusrådets sammanträden den 10 september 2015 och den 5 

november 2015. 

___________________ 



   
 
 

 

Protokoll 
 
Fört vid Kulturhusrådets sammanträde den 10 september 2015 
Plats: Stadsholmens kontor, Hornsgatan 50A 
 
Justeras: 
 
 
…………………………………  …………………………………… 
Sven Lorentzi  Stefan Fickler 
ordf. 
 
 
Närvarande: 
Kulturhusrådets medlemmar: 
Fredrik von Feilitzen 
Stephan Fickler 
Sven Lorentzi, ordf. 
Henrik Nerlund 
Marianne Råberg 
Göran Söderström 
 
Stadsholmen 
Fredrik Juhnell 
 
Förhinder 
Ann-Charlotte Backlund 
Lena Simonsson 
Pelle Björklund 
 
§ 1 Fastställande av dagordning 
Dagordningen fastställdes. 
 
 
§ 2 Val av justerare av dagens protokoll 
Stefan Fickler utsågs att jämte ordföranden justera dagens protokoll. 
 
 
§ 4  Protokoll från sammanträdet den 9 juni 2015 
Protokollet godkändes och lades till handlingarna.  



 
 
§ 5  Rapport från styrelsemöten den 11 juni och 3 september  
Fredrik Juhnell rapporterade  

- Att vid styrelsemötet den 11 juni godkändes bokslut för tertial 1 och prognos för 
helåret 2015. Dessutom redogjorde VD för ett lokalärende rörande Jakobsberg gård. 
Stadsholmen har sagt upp avtalet för villkorsändring, vilket skett mot bakgrund av att 
gällande hyra inte täcker Stadsholmens driftskostnader. 
  

- Att vid styrelsemötet den 3 september avhandlades främst formella ärenden som 
firmateckning, inkomna skrivelser mm. Dessutom informerade VD om aktuella frågor 
som planmässigt och kulturhistoriska förutsättningar för ombyggnad och 
tillgänglighetanpassning av fastigheten Stora Ängby 22 (Ängby slott), att 
Stadsholmens egna kontorslokaler, som idag finns på Hornsgatan och 
Brännkyrkagatan, ska samordnas i fastigheten Lappskon Större 10 (Mariahissen).  

 
 
§ 6 Presentation kulturhusrådet 
Kulthusrådet medlemmar presenterade sig kort. Svens Lorentzi redogjorde för 
Kulturhusrådets tillkomst och uppdrag, (bilaga 1) 
 
 
§ 7 Resultatet -  NKI ”nöjd kund index” 
Fredrik Juhnell redovisade resultatet i hyresgästenkäten. Det kostaterades att Stadsholmens 
kunder är allt nöjdare och att Stadsholmen måluppfyllnad avseende NKI är högt. 
 
 
§ 8 Övriga frågor 
- 
 
 
Vid anteckningarna 
 
Fredrik Juhnell 
 

























   
 
 

 
 

Protokoll 
 
Fört vid Kulturhusrådets sammanträde den 5 november 2015 
Plats: Pågående ombyggnad Kv Katarinabacken 1, Klevgränd 16 A-B, Katarinakyrkobacke 2 
 
Justeras: 
 
 
…………………………………  …………………………………… 
Sven Lorentzi  Marianne Råberg 
 
ordf. 
 
 
Närvarande: 
Kulturhusrådets medlemmar: 
Fredrik von Feilitzen 
Stephan Fickler 
Sven Lorentzi, ordf. 
Marianne Råberg 
Göran Söderström 
Ann-Charlotte Backlund 
Lena Simonsson 
 
Stadsholmen: 
Ulrika Bask 
 
Förhinder 
Henrik Nerlund, Kulturhusrådet 
Pelle Björklund, Stadsholmen 
Fredrik Juhnell, Stadsholmen 
 
 
 
 
§ 1 Fastställande av dagordning 
Dagordningen fastställdes. 
 
 



§ 2 Val av justerare av dagens protokoll 
Marianne Råberg utsågs att jämte ordföranden justera dagens protokoll. 
 
 
§ 4  Protokoll från sammanträdet den 10 september  2015 
Tillägg under punkt  § 5:  
att under styrelsemöte 3 september hade motion betr föreningsgårdarnas återgång till 
fastighetskontoret lagts fram.  
 
 
§ 5  Rapport från styrelsemöte 22 oktober 

Fredrik Juhnell rapporterar vid nästa möte 
  
 
§ 6 Studiebesök kv Katarinabacken 1 
Ett studiebesök i pågående ombyggnadsprojekt. Hyresgästerna är evakuerade och huset 
genomgår stambyte, ny el, nya kök, nya ytskikt, ny putsfasad med rekonstruktion av den 
utformning fasaden haft från slutet av 1700-t till 1950-t, nyanläggning av en grönskande gård 
i stället för hårdgjord asfalterad yta samt nybyggnad av tvättstuga på gården. 
 
Besöket var ett återbesök i fastigheten. Rådet hade tillfälle att framföra synpunkter i 
programskedet. Rådet såg det som sitt uppdrag att nu granska olika val och åtgärder. 
Färgsättning av fasad har skett enligt tidigare rekommendation. Det finns detaljer på 
fasadernas och fönstrens utformning där rådet diskuterade lämpligheten och skulle vilja få 
mer kännedom om hur de har framkommit. Rådet ansåg att gårdens nya tvättstugebyggnad 
och den nya terrasserade ytan kunde ha utformats mindre dominerande i den aktuella 
miljön även om byggnaden och gården i och för sig har positiva värden. Konstaterades att 
utgångspunkten i denna miljö bör vara att ”Det kulturhistoriska objektet ska dominera och 
måste gå före”. Gården har fått nya, särskilt framtagna lyktor och stolpbelysning. Det 
klassiska formspråket uppskattades, men storlek och annan utformning diskuterades.  
Sammanfattningsvis föreslår rådet att rådet tillsammans med Stadsholmen håller ett mindre 
seminarium för att belysa dessa synpunkter i det aktuella projektet och även på ett 
principiellt plan med inblandade konsulter och entreprenörer. Ett sådan seminarium har 
också värde i samband med omarbetningen av Stadsholmens skrift ”Ett stockholmskt 
kulturarv – att förvalta borgarhus och kåkar”. 
 
§ 7 Information pågående ärenden: 
Daedalus 5 – fastighet i Gamla stan som står inför grundförstärkning samt efterföljande 
ombyggnad med stambyte, mm. Rådet har tidigare informerats om förstudien. Nu pågår 
hyresgästsamråd och upphandling av entreprenaden påbörjas. Byggstart tidigast april 2016. 
Stora Ängby – Stadsholmen ansöker om bygglov för upptagning i bjälklag för hiss. Rådet har 
vid tidigare besök i byggnaden sett på möjligheterna till hissinstallation.  
Själagårdsgatan 10 (Judiska museet) – Nuvarande lokalhyresgäst; ett arkitektkontor vill 
överlåta lokalen till Judiska museet. I lokalen låg den första synagogan i Sverige. Här har 
senare även varit polisstation. Det innebär ändrad användning som kräver bygglov och 
ställer nya krav på lokalen som är i två plan. Judiska museet har anlitat konsulter för att 
redovisa åtgärder och konsekvenser betr antikvarisk varsamhet, tillgänglighet, brand, 



säkerhet, ventilation, etc. Stadsholmen har i sin tur anlitat Stockholm stadsmuseum för att 
bedöma åtgärderna och ingreppen. Kulturhusrådet ska ges tillfälle att besöka 
arkitektkontoret vid nästa möte 17 december. 
 
Rådet kommer att vid nästa möte få mer information om de tre aktuella projekten. 
 
§ 8 Övriga frågor 
I Stadsholmens senaste tidning finns en liten notis om att det hittats ett okänt källarvalv 
under Prästgatan i Gamla Stan. Det var i samband med grävning för fjärrvärme längs 
Prästgatan som detta kom fram. Stadsmuseets arkeologer har dokumenterat och nu är 
gropen igenfylld.  
 
§ 9 Nästa möte 
 
Nästa möte den 17 december 2015, kl.12.00 
 
 
 
Vid anteckningarna 
 
 
Ulrika Bask 
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